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Tid: 4 sept, 2023 kl. 17.30-19.30 
 
Plats Funktionsrätt Värmlands kansli 
 
Närvarande :  
Föreningar: Autism Värmland Katarina Plank 
 Afasi Värmland  Mats Gustafsson  
 Blodcancerföreningen Erik Martvall 
 Diabetes Värmland Annika Persson 
 FPS Värmland  Ann-Marie Johansson 
 FUB Värmland  Anna-Karin Snahr 
 Föreningen JAG Värmland Josefine Abrahamsson 
 HjärtLung Värmland Siv Gidlöf 
 ILCO Värmland  Kerstin Wik 
 Osteoporos Värmland Lena Spångberg 
 Parkinson Värmland Erik Hemmingson  
 Psoriasis Värmland Britt Adolfsson 
  
Styrelsen: Monica Ekström styrelsen, ordförande 
 Helena Jonasson styrelsen 
 Kent Wallin  styrelsen 
 Lena Pettersson styrelsen 
 Stefan Sjökvist  styrelsen   
 Susanna Lindgren styrelsen, tjänstgörande ersättare 
 Annelie Karlsson styrelsen, tjänstgörande ersättare 
 Linda Hansen Grundel styrelsen, ersättare 
 
I tjänsten: Barbro Boomsma  ombudsman 
 Emma Lindh  Webb o social media för Funktionsrätt 
    Två Teckentolkar 
 Rose-Marie Abrahamsson personlig assistent 
 Nine Karlsson Norman Antidiskrimineringsbyrån 
 Ella  praktikant på byrån 
 
 
 

 
Monica hälsar välkommen.  
 

§ 1 
Mötet öppnas 

 
Mötet beslutade 
 
att utse Katarina Plank att justera protokollet. 
 

§ 2 
Val av justerare  

 
Mötet beslutade 
 
att godkänna föreslagna dagordning med tillägg av några punkter 
 under Övriga frågor, bl a en fråga om rehabiliteringsbassängerna 
 på sjukhusen.  
 
 
 

§ 3 
Dagordning 
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Ett upprop gjordes och nya företrädare för några föreningar hälsades 
extra välkomna. 

 

§ 4 
Upprop  

 
Monica hälsar kvällens gäst, Nine Karlsson Norman välkommen. Nine 
arbetar på Agera Värmland, där Antidiskriminerings-byrån ingår. Hon 
har en rättsvetenskaplig bakgrund och studier i Mänskliga 
Rättigheter. 
Deras kansli ligger ute på Våxnäs men Nine kan åka och träffa 
personer på andra platser också. Uppdraget gäller hela länet.  
 
Nine var inbjuden för att tala om den diskrimineringsgrund som är 
funktionsnedsättning. 
 
Hon berättade att alla Antidiskrimineringsbyråer i landet ser en ökning 
av ärenden inom diskrimineringsgrunden funktionsnedsättning. Det är 
också den nyaste diskrimineringsgrund så det kan finnas ett uppdämt 
behov. Inom denna diskrimineringsgrund är det enskilt största ämnet 
skolfrågor. 
 
Lag mot diskriminering finns sedan 2009 och bristande tillgänglighet 
som diskrimineringsgrund kom med 2015.  
 
30-40 individärenden per år. Mörkertalet är stort. 
Byrån har funnits i Värmland sedan 2014 och är ett komplement till 
DO, helt fristående, men samverkar. Man hjälper människor till 
upprättelse vid diskriminering. 
 
De flesta anmälningar rör grunderna funktionsnedsättning och etnisk 
tillhörighet. 
 
Fråga ställdes om skolärenden – svar: vi har inte haft många sådana 
ärenden, men när vi har det är de väldigt svårt och mycket 
komplicerade. Vanligt är att det handlar om att inte få en tillräckligt 
anpassad skolgång. Man fastnar ofta i en halvbra anpassning. 
 
Berättelserna handlar om: 

- Att inte bli tagen på allvar 

- Bli dömd på förhand 

- Behöva förklara/försvara sina behov, att bli missförstånd. 

- Känslan av att vara rättslös. 

 
En hel del skolärenden som hamnar i domstol just nu. Det kan handla 
om inte tillräckliga åtgärder men också att det dröjer med att man 
sätter in åtgärder. 
 
Monica tackade Nine för att besöket och information sa att vi kommer 
att ses igen. Samtal har förts om att Nine skulle kunna vara på 
Funktionsrätt vid vissa tillfällen för att träffa medlemmar ur våra 
föreningar. 
 
 
  

§ 5 
Kvällens gäst 
Nine Karlsson 
Norman 
 
 
Bilagor: 

Presentation av 
Antidiskriminerings
byrån 
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Barbro redogjorde för hur långt hon kommit. 26 svar har inkommit och 

den här gången ska vi hela vägen. De som inte svarar kommer att bli 

uppringda. Man kan se att det fortfarande ofta handlar om information 

mer än samverkan och att många föreningar önskar mer samverkan 

och att man ofta får påminna/tjata för att få till träffar. 

Denna gång kanske vi kan komma längre då även de som är 

ansvariga för Område Samverkan på Region Värmland gör en enkät 

till klinikerna och vill jämföra med vår enkät. 

 

Ordförandemötet beslutade 

 

att lägga informationen till protokollet 

 

 

§ 6 
Summering av 
enkäten om 
samverkan. 
 
 

 
Monica berättade att det finns en ny medarbetare på kansliet, Emma 
Lindh. Emma presenterade sig. Hon kommer att arbeta på deltid och 
ansvara för hemsida och sociala medier samt stödja Funktionsrätts 
arbetsgrupper, kollektivtrafik, skola/bildning samt kultur/fritid till att 
börja med. 
 
 

§ 7 
Presentation av ny 
medarbetare 

 
Monica redogjorde för de två tillfällen man haft Funktionsrätt Sveriges 
företrädarutbildning. Hela Funktionsrätts styrelse och alla som är 
valda att ingå i Funktionsrätts särskilda arbetsgrupper har deltagit i en 
heldags utbildning. Det föll väl ut och Monica hoppades vidare att 
föreningarna nu tittar på utbildningen och funderar över hur och vilka 
som bör gå den i respektive förening. Hon lämnade också öppet för 
att kontakta Funktionsrätt om man vill ha stöd på något sätt i att få i 
gång utbildningen. 
 
Barbro nämnde kort något om Levande Bibliotek och att om vi kan få 
många att gå företrädarutbildning så får vi många personer som kan 
anmäla intresse av att kunna vara en ”bok” i det levande bibliotek 
som regionen vill skapa. 

 
 

§ 8 
Information från 
Företrädarutbildnin
garna 

 
30 september är det Planeringsdag. Föreningarna uppmuntras att 
snarast anmäla sin representant. Då tar vi bl a från förslag till beslut 
av nästa års verksamhetsplan.  
 
13 november är det HÖST-mötet då verksamhetsplan fastställs, 
budget beslutas och val till arbetsgrupper görs. 
 
 

§ 9 
Höstens möten och 
uppdrag 
 
 

 
Fönster i konferensrummen. Oerhört viktigt att de som öppnar fönster 
också stänger fönster. Häromdagen blev ett fönster vidöppet över 
natten. Det är inte bra. 
 

§ 10 
Övriga frågor 
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En fråga har kommit upp från olika håll om det vi kunde läsa i 
tidningarna att tjänstemannaförslag låg på bordet för beslut att 
avveckla rehabiliteringsbassängerna på sjukhusen. Monica berättade 
att hon då kontaktat ordförande för Hälso- och sjukvårdsnämnden där 
förslaget låg och förklarat för honom att frågan inte har samverkats 
enligt vårt avtal med regionen. Ordförande sa då direkt att han 
hänvisar ärendet åter till tjänstepersonerna för att samverka med 
Funktionsrätt Värmland. Tråkigt att det missades men det visar också 
att politiken tar samverkansavtalet på allvar, vilket är positivt. Så nu 
inväntar vi en inbjudan till samverkan från tjänsteperson. Återkommer 
med mer information. 
 
Barbro informerade om att det snart är patientsäkerhetsveckan, v. 38. 
Region och kommunerna planerar en samling i varje kommun någon 
dag den veckan med tema: Tillsammans skapar vi en säker vård. 
Lokala föreningsföreträdare sökes att kunna finnas på plats för att 
kunna ge information om de lokala föreningarna till personer som 
kommer dit. Barbro har skickat ut information till de lokala 
funktionsrättsorganisationerna/nätverken och hoppas på respons. Vi 
vill vara med, då behöver vi också ställa upp när vi efterfrågas. 
 
 

 
Monica tackade alla för att de tagit sig tid at delta i ordförandmötet 
och med en förhoppning att vi ses igen den 30 september till 
Planeringsdag förklarade hon mötet för avslutat. 
 
 

§ 11 
Avslutning 

 
 
 
 
________________________  ____________________________ 
Monica Ekström                Katarina Plank                               
mötesordförande                 Justerare 
 
 
 
______________________    
Barbro Boomsma  
sekreterare 
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Tid: 4 sept, 2023 kl. 17.30-19.30 
 
Plats Funktionsrätt Värmlands kansli 
 
Närvarande :  
Föreningar: Autism Värmland Katarina Plank 
 Afasi Värmland  Mats Gustafsson  
 Blodcancerföreningen Erik Martvall 
 Diabetes Värmland Annika Persson 
 FPS Värmland  Ann-Marie Johansson 
 FUB Värmland  Anna-Karin Snahr 
 Föreningen JAG Värmland Josefine Abrahamsson 
 HjärtLung Värmland Siv Gidlöf 
 ILCO Värmland  Kerstin Wik 
 Osteoporos Värmland Lena Spångberg 
 Parkinson Värmland Erik Hemmingson  
 Psoriasis Värmland Britt Adolfsson 
  
Styrelsen: Monica Ekström styrelsen, ordförande 
 Helena Jonasson styrelsen 
 Kent Wallin  styrelsen 
 Lena Pettersson styrelsen 
 Stefan Sjökvist  styrelsen   
 Susanna Lindgren styrelsen, tjänstgörande ersättare 
 Annelie Karlsson styrelsen, tjänstgörande ersättare 
 Linda Hansen Grundel styrelsen, ersättare 
 
I tjänsten: Barbro Boomsma  ombudsman 
 Emma Lindh  Webb o social media för Funktionsrätt 
    Två Teckentolkar 
 Rose-Marie Abrahamsson personlig assistent 
 Nine Karlsson Norman Antidiskrimineringsbyrån 
 Ella  praktikant på byrån 
 
 
 


 
Monica hälsar välkommen.  
 


§ 1 
Mötet öppnas 


 
Mötet beslutade 
 
att utse Katarina Plank att justera protokollet. 
 


§ 2 
Val av justerare  


 
Mötet beslutade 
 
att godkänna föreslagna dagordning med tillägg av några punkter 
 under Övriga frågor, bl a en fråga om rehabiliteringsbassängerna 
 på sjukhusen.  
 
 
 


§ 3 
Dagordning 
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Ett upprop gjordes och nya företrädare för några föreningar hälsades 
extra välkomna. 


 


§ 4 
Upprop  


 
Monica hälsar kvällens gäst, Nine Karlsson Norman välkommen. Nine 
arbetar på Agera Värmland, där Antidiskriminerings-byrån ingår. Hon 
har en rättsvetenskaplig bakgrund och studier i Mänskliga 
Rättigheter. 
Deras kansli ligger ute på Våxnäs men Nine kan åka och träffa 
personer på andra platser också. Uppdraget gäller hela länet.  
 
Nine var inbjuden för att tala om den diskrimineringsgrund som är 
funktionsnedsättning. 
 
Hon berättade att alla Antidiskrimineringsbyråer i landet ser en ökning 
av ärenden inom diskrimineringsgrunden funktionsnedsättning. Det är 
också den nyaste diskrimineringsgrund så det kan finnas ett uppdämt 
behov. Inom denna diskrimineringsgrund är det enskilt största ämnet 
skolfrågor. 
 
Lag mot diskriminering finns sedan 2009 och bristande tillgänglighet 
som diskrimineringsgrund kom med 2015.  
 
30-40 individärenden per år. Mörkertalet är stort. 
Byrån har funnits i Värmland sedan 2014 och är ett komplement till 
DO, helt fristående, men samverkar. Man hjälper människor till 
upprättelse vid diskriminering. 
 
De flesta anmälningar rör grunderna funktionsnedsättning och etnisk 
tillhörighet. 
 
Fråga ställdes om skolärenden – svar: vi har inte haft många sådana 
ärenden, men när vi har det är de väldigt svårt och mycket 
komplicerade. Vanligt är att det handlar om att inte få en tillräckligt 
anpassad skolgång. Man fastnar ofta i en halvbra anpassning. 
 
Berättelserna handlar om: 


- Att inte bli tagen på allvar 


- Bli dömd på förhand 


- Behöva förklara/försvara sina behov, att bli missförstånd. 


- Känslan av att vara rättslös. 


 
En hel del skolärenden som hamnar i domstol just nu. Det kan handla 
om inte tillräckliga åtgärder men också att det dröjer med att man 
sätter in åtgärder. 
 
Monica tackade Nine för att besöket och information sa att vi kommer 
att ses igen. Samtal har förts om att Nine skulle kunna vara på 
Funktionsrätt vid vissa tillfällen för att träffa medlemmar ur våra 
föreningar. 
 
 
  


§ 5 
Kvällens gäst 
Nine Karlsson 
Norman 
 
 
Bilagor: 


Presentation av 
Antidiskriminerings
byrån 
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Barbro redogjorde för hur långt hon kommit. 26 svar har inkommit och 


den här gången ska vi hela vägen. De som inte svarar kommer att bli 


uppringda. Man kan se att det fortfarande ofta handlar om information 


mer än samverkan och att många föreningar önskar mer samverkan 


och att man ofta får påminna/tjata för att få till träffar. 


Denna gång kanske vi kan komma längre då även de som är 


ansvariga för Område Samverkan på Region Värmland gör en enkät 


till klinikerna och vill jämföra med vår enkät. 


 


Ordförandemötet beslutade 


 


att lägga informationen till protokollet 


 


 


§ 6 
Summering av 
enkäten om 
samverkan. 
 
 


 
Monica berättade att det finns en ny medarbetare på kansliet, Emma 
Lindh. Emma presenterade sig. Hon kommer att arbeta på deltid och 
ansvara för hemsida och sociala medier samt stödja Funktionsrätts 
arbetsgrupper, kollektivtrafik, skola/bildning samt kultur/fritid till att 
börja med. 
 
 


§ 7 
Presentation av ny 
medarbetare 


 
Monica redogjorde för de två tillfällen man haft Funktionsrätt Sveriges 
företrädarutbildning. Hela Funktionsrätts styrelse och alla som är 
valda att ingå i Funktionsrätts särskilda arbetsgrupper har deltagit i en 
heldags utbildning. Det föll väl ut och Monica hoppades vidare att 
föreningarna nu tittar på utbildningen och funderar över hur och vilka 
som bör gå den i respektive förening. Hon lämnade också öppet för 
att kontakta Funktionsrätt om man vill ha stöd på något sätt i att få i 
gång utbildningen. 
 
Barbro nämnde kort något om Levande Bibliotek och att om vi kan få 
många att gå företrädarutbildning så får vi många personer som kan 
anmäla intresse av att kunna vara en ”bok” i det levande bibliotek 
som regionen vill skapa. 


 
 


§ 8 
Information från 
Företrädarutbildnin
garna 


 
30 september är det Planeringsdag. Föreningarna uppmuntras att 
snarast anmäla sin representant. Då tar vi bl a från förslag till beslut 
av nästa års verksamhetsplan.  
 
13 november är det HÖST-mötet då verksamhetsplan fastställs, 
budget beslutas och val till arbetsgrupper görs. 
 
 


§ 9 
Höstens möten och 
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Fönster i konferensrummen. Oerhört viktigt att de som öppnar fönster 
också stänger fönster. Häromdagen blev ett fönster vidöppet över 
natten. Det är inte bra. 
 


§ 10 
Övriga frågor 
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En fråga har kommit upp från olika håll om det vi kunde läsa i 
tidningarna att tjänstemannaförslag låg på bordet för beslut att 
avveckla rehabiliteringsbassängerna på sjukhusen. Monica berättade 
att hon då kontaktat ordförande för Hälso- och sjukvårdsnämnden där 
förslaget låg och förklarat för honom att frågan inte har samverkats 
enligt vårt avtal med regionen. Ordförande sa då direkt att han 
hänvisar ärendet åter till tjänstepersonerna för att samverka med 
Funktionsrätt Värmland. Tråkigt att det missades men det visar också 
att politiken tar samverkansavtalet på allvar, vilket är positivt. Så nu 
inväntar vi en inbjudan till samverkan från tjänsteperson. Återkommer 
med mer information. 
 
Barbro informerade om att det snart är patientsäkerhetsveckan, v. 38. 
Region och kommunerna planerar en samling i varje kommun någon 
dag den veckan med tema: Tillsammans skapar vi en säker vård. 
Lokala föreningsföreträdare sökes att kunna finnas på plats för att 
kunna ge information om de lokala föreningarna till personer som 
kommer dit. Barbro har skickat ut information till de lokala 
funktionsrättsorganisationerna/nätverken och hoppas på respons. Vi 
vill vara med, då behöver vi också ställa upp när vi efterfrågas. 
 
 


 
Monica tackade alla för att de tagit sig tid at delta i ordförandmötet 
och med en förhoppning att vi ses igen den 30 september till 
Planeringsdag förklarade hon mötet för avslutat. 
 
 


§ 11 
Avslutning 


 
 
 
 
________________________  ____________________________ 
Monica Ekström                Katarina Plank                               
mötesordförande                 Justerare 
 
 
 
______________________    
Barbro Boomsma  
sekreterare 
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